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DEMOKRATSKl FRONT
LiPHA rOPA CBMXHAC!

CKynuiTMHa l^pHe Tope

flpe/^cje/^HMKy MeaHy EpajoBMliy

Ha ocHOBy h/i. 187 m h/i. 188 PIocyiosHMKa o pa^y CKyniUTMHe LIpHe Tope, y mmb K;iy6a

noc/iaHUKa /^eMOKparcKor (t)poHTa npeAcjeAHMKy B/ia^e AyuJKy MapKOSMtiy nocras/baM

c/ieAetie noc/iaHdHKO nMTaK>e:

SaujTO ce HMje pea/iMsoeao Bbkoh o M3MiipeH>y oGaseaa npeivia paAHMAMMa KAfl-a ii

nopeA Tora iuto ere ce Ha cacraHKy OAP>KaHOM 26. A6AeM6pa 2016. roAMHe ca

npeACTasHMAMMa 6hblijmx paAHMKa c;io>k(4;im as je SaKOH Ba/iMAan m peK/iH Aa tie OTnpeMHMHe

3a 6MBiJje paAHMKe 6htm Mcn/iatieHe y (t)e6pyapy 2017. roAHHe?

rio TBpAK>aMa npeAcraBHMKa 6mbujmx paAHMKa KAfl-a koJh cy npMcycTBOBa;iM tom cacraHKy Bh

ere MM caoniiJTM/iM cneAetie: "Ha ocHOBy bblumx apryMenara m AOKaaa cae A^^e^e cy

OTK/iOH>eHe Beaano aa Sbkoh. Sbkoh tieMo pea/iMaoeaiM KpajeM 4)e6pyapa 2017. roAMHe. Bame

nape cy na 6ygeTy m neMa HMKaxBor npo6;ieMa Aa ce to peanMsyje, a/iM MopaMO aajeAHMHKOM

KOMMCMjoM^ cacias/beHOM OA npeACiasHMKa B;iaAe m bblumx npeAcrasHMKa CBe ose Moje

KOHCiaiaAMje aajeAHMHKM noinMcarM."

LUra ce AoroAH/io HaKOH cacraHKa Aa npoMMjeHMie MMUJ/behbe m odMaHeie 6MBLije paAHMxe

KAfl-a? BaiiJTo BMiue HMjecre xrje/iM Aa npMMMie npeAcrasHMKe 6mbiijmx paAHMxa KAfl-a?

BaujTo je yMjecro KOMMCMje aa noTBp^MBaH>e BauJMX KOHcraraAMja KaKo ere AoroBopM/iM na

cacraHKy ca npeAcrasHML^MMa 6mbiijmx paAHMKa KAfl-a (t)opMMpaHa PaAna rpyna Koja je

OAP>Kana caMO Aaa cacraHKa m ro 6e3 BauMx KOHcraraAMja m AHeBHor peAa m KoJa je npecra;ia

ca paAOM? LUra ce AacM/io ca HOBAeM aa ornpeMHMHe KojM je 6mo 0Ape1)aH y 6yvery aa 2016.

roAMHy aa Mcnnary ornpeMHMHa 6mblijmm paAHMAMMa KAfl-a? /^a m je BaKony o MaMMpeH^y

o6aBeaa npeMa 6mblijmm paAHMAMMa KAfl-a npecyAMO uje(t>/^nC-a Mm/io ByKaHOBMli m yrMAao

Ha Bac Aa npoMMjeHMre MMiijn>eH}e m Aa B;iaAa ne pea/iMayje BaKOH.

06pa3/io>KeH>e tiy AarM na caMoj cjeAHMAM.

OAroBop rpa>KMM m y nMcanoj (jiopMM.

y floAropMAM,

19.10.2018. roAMHe

floc/iaHMK A^-a

KG ByHM



fl3t ji
CRNA GORA

skupStina crne gore

70^^

PFlfMUENO;

/.// 20 // GOD.
KLASIPlKACIONI

BROJ: ao-a-/ / ̂P-jlx/o.
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Broj: 01 - lil^O
Podgorica; 31. oktobar 2018. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovanl predsjednice;

U' skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u

prilogu dos:tavljam plsane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premljerskog sata odrzanog-24. oktobra 2018. godinC; kako bl istl bill,
dostavljeni uvazenim poslanicima.

S uvazavanjem,

Markovi

Wk



POSLANICKO PITAIMJE

Zasto se nije realizovoo Zakon o izmirenju obaveza prema bivsim radnicima KAP-a i pored toga
so ste se na sastonku odrzanom 26. decembra 2016. godine sa predstavnidma bivsih rodnika
slozHi da je Zakon volidan i rekli da ce otpremnine za bivse radnike biti isplacene u februaru
2017. godine?

Po tvrdnjama predstavnika bivsih radnika KAP-a koji su prisustvovali torn sastonku Vi ste im
saopstili sijedece: ''Na osnovu vadh argumenata i dokaza sve dileme su otklonjene vezano za
Zakon. Zakon cemo realizovati krajem februara 2017. godine. Vase pore su no budzetu i nemo
nikokvog problema do se to reaiizuje, all moramo zajednickom komisijom, sastavljenom od
predstavnika Vlade i vadh predstavnika sve ove moje konstatacije zajednicki potpisati".

Sto se dogodilo nakon sostanka da promijenite midjenje i obmanete bivse radnike KAP-a?
Zasto vise nijeste htjeli da primate predstavnike bivdh radnika KAP-a? Zasto je umjesto
komisije za potvrdivanje Vasih konstatacija kako ste dogovorili na sastonku sa predstavnidma
bivdh radnika KAP-a formirana Radna grupa koja je odrzala samo dva sostanka / to bez Vadh
konstatadja i dnevnog reda i kojoje prestala sa radom ? Sta se desilo sa novcem za otpremnine
kojije bio odreden u budzetu za 2016. godinu za isplatu otpremina bivdm radnidma KAP-a?
Da a je Zakonu o izmirenju obaveza prema bivdm radnidma KAP-a presudio sef DPS-a Milo
Bukanovic i uticao na Vas da promijenite midjenje i da Vlada ne reaiizuje Zakon.

Obrazlozenje cu dati na samoj sjednid.



ODGOVOR PREDSJEDNIKA VLADE

Poslanice Vucinicu,

Vec u prvim danima mandata 41, Vlade primio sam na razgovor predstavnike penzionera KAP-
a uvjeren da cemo zajednicki postici dogovor u vezi sprovodenja Zakona o izmirenju obaveza
prema radnicima Kombinata aluminijuma koji su, usljed stecaja preduzeca, ostvarili pravo na
penziju. Podsjeticu da je u torn trenutku za ovu namjenu u Budzetu bilo opredijeljeno oko 5,5
miliona eura.

Dakle, bio je opredijeljen novae, a Vlada ne opredjeljuje sredstva za mjere koje nema namjeru
I da sprovede. Rekao bih da Je time, vise nego Jasno iskazana nasa namjera da stavimo tacku
na ovaj visegodisnji problem.

Uvidjevsi da Zakon koji je 16. jula 2015. godlne donijela ad hoc vecina u prethodnbm sazivu
Skupstine Ima odredene pravne manjkavosti, te da je kao takav neprincipijeian i nedostatan
sa aspekta fiskalne odrzivosti, na sastanku sam predlozio formiranje Radne grupe koja ce ove
dileme otkloniti, a sve u cilju da Zakon bude primjenjijiv u praksi.

Odnosno, jezikom razumljlvim svakom gradaninu - preduzeo sam sve sto je neophodno kako
bi se stekli usiovi da se novae opredijeljen u Budzetu za bivse radnike KAP-a isplati u najkracem
roku, i u skladu sa zakonima Crne Gore. Nikako drukcije - ni tada, a ni danas!

Posto mi ni funkcija predsjednika Vlade, a ni moj licni integritet, ne dozvoljavaju da govorim
napamet, dozvolicete mi da intervenisem i preeiziram u dijelu tvrdnji koje ste iznijeli, eitirajuci
zvanicno saopstenje Vlade, objavljeno nakon sastanka, a u kome se kaze:

„Vlada Crne Gore ce formirati Radnu grupu koja ce raditi pa izmjenama Zakona o izmirenju
obaveza prema bivsim radnicima KAP-a kako bi se otklonile sve pravne nepreciznosti i na taj
nacin omogudla primjena ovog pravnog akta. Predstavnici penzionera su prihvatili ovu
inicijativu. Ocekuje se da izmjene budu usaglasene i upucene na usvajanje u Skupstinu Crne
Gore pocetkom naredne godine".

Upravo na moju inicijativu, i to svega tri dana nakon sastanka (29.12.2016.) formirana je Radna
grupa u cijem su radu ucestvovala i dva predstavnika bivsih radnika KAP-a, koji, prema'mojim
informacijama, nijesu prihvatili da se pristupi predlaganju izmjena 1 dopuna Zakona, vec su
napustili Radnu grupu.

Dakle, oni su odustali od dogovora, i ne znam iz koji razioga ili po cijim instrukcijama, ali ne
zelim da spekulisem kao sto to cinite Vi, poslanice Vucinicu u postavljenom pitanju.

Dakle, jednostrano je prekinuta potreba za daljim dijalogom sa Vladom, zbog cega je ovo
pitanje dobilo epilog na Ustavnom sudu, koji je svojom odiukom 27. marta 2018. godine ovaj
Zakon proglasio neustavnim.



Na kraju, poslanice Vucinicu,

Posto po ustaljenoj praksi politizujete sva pitanja^ a radnike usmjeravate na poNticke a ne
recimo na sindikalne autoritete, a i spocitavate mi da sam pod necijim uticajem sprijecio
reallzaciju ovogZakona-moram Vam reel da ste ovog puta u pravu!

U konkretnom slucaju 1 za mene i za Vladu koju predstavljam, a vjerujem i za sve u ovoj zemiji,
jedino je obavezujuca odiuka Ustavnogsuda.

A ustavna obaveza Vlade je da sprovodi odiuke Ustavnog suda, I mi smo to i ucinill.

Zahvaljujem na paznjil


